



AWARD CITATION

For pilot-instructor of 5 separate training aviation squadron of Civil Aviation Fleet
PESTUNOV VASILIJ ANFALOVICH

is recommended for order "RED STAR"

- | | |
|---|-------------------------------|
| 1. Birth year | 1915 |
| 2. Nationality | Russian |
| 3. Social background | Woker |
| 4. Party membership | VKP(b) member since 03.1940 |
| 5. In Red Army service since | None |
| 6. Participation in the civil war | None |
| 7. Wounds and contusions | None |
| 8. Previous awards recommendations | None |
| 9. Previous awards and commendations | None |
| 10. Service in the White Army or armies of other capitalistic states, enemy captivity | None, none |
| 11. Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i> |

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He has been working as an aviation technician of the Civil Aviation Fleet. During the Patriotic war since 1941, he has been the political commissar of the separate training aviation squadron. He efficiently led the Communist party and Komsomol activities, and thus achieved incident free operations and high level of pilot training. The aviation squadron trained 360 pilots with evaluation grades "Good" and "Excellent", all without any flying incidents.

After the abolition of the institution of military commissars, he assumed the role of the commanders deputy for political work. In October 1943, he graduated from the training course with the evaluation grade "Excellent" and became a pilot. Working as a pilot-instructor, he trained 10 new pilots. He is disciplined, demanding towards himself and the subordinates. He takes active part in the political activities, leads the political training course. As the secretary of the local Communist organisation, he focuses the members to achieve goals set in the training pilot program. The squadron has been operating without any incidents, and from being a bad one it became one the best in the unit. During 1944, the squadron trained 96 new pilots with evaluation grades "Good" and "Excellent".

For excellent work in training new pilots for the Airforce of the Red Army, he deserves state award. I recommend him for order "RED STAR".

Head of the Uzbek Republic directorate of the Civil Aviation Fleet
Major *signature* /KALININ/



II. Conclusion of the superiors

He deserves order "RED STAR"

Head of the Main directorate of the Civil Aviation Fleet
Col. General of the aviation *signature* /ASTAKHOV/

20 July 1944

11490
20.6.44г.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

№ 36
ОТДЕЛОМ
КРАСНАЯ ЗВЕЗДА

на ПИЛОТА-ИНСТРУКТОРА 5-й ОТД. УЧЕБ. ЭСКАД. ГВФ
(должность, наименование войсковой части, соединения, учреждения или заведения)

ПЕСТУНОВА Василия Андаловича
(военное звание, фамилия, имя и отчество)

орден "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА"
(наименование награды)

1. Год рождения 1915 2. Национальность русский

3. Социальное положение рабочий 4. Партийность Член ВКП/б/с Ш.1940 г.

5. С какого времени в РККА не служил.

6. Участие в гражданской войне не участвовал

7. Ранения и контузии не имеет

8. Представлялся ли ранее к награде, когда и за что не представлялся.

9. Какие имеет поощрения и награды и за что не имеет.

10. Служба в белой или других буржуазных армиях и пребывание в плену В белой армии не служил, в плену не находился.

11. Постоянный адрес: _____

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

(составляется в штабе войсковой части, соединения, учреждения или заведения)

С момента работы в ГВФ работал в должности Авиатеоретика. В период отечественной войны с 1941 года работал комиссаром отдельной учебной эскадрильи. Правильно руководя партийной и комсомольской организациями добивался безаварийной работы эскадрильи и отличной подготовки летного состава. Эскадрильей было выпущено 360 пилотов с оценкой отлично и хорошо - без летных происшествий.

После упразднения института комиссаров работал заместителем командира эскадрильи по политчасти. В октябре 1943 года окончил учебно-тренировочный отряд с оценкой отлично и перешел на летную работу. Работая пилотом-инструктором подготовил 10 человек пилотов. Дисциплинирован, требователен к себе и подчиненным. Принимает активное участие в партийной работе - ведет курс политподготовки. Являясь секретарем парторганизации умело мобилизует личный состав и коммунистов на выполнение учебно-летного плана. Эскадрилья работает безаварийно из отстающих вышла в передовые. В 44 году выпустила 96 чел. пилотов с оценкой отлично и хорошо.

За отличную работу по подготовке летных кадров для ВВС Красной Армии достоин награды. Ходатайствую перед Начальником ГВФ о представлении к правительственной награде ордена "Красная Звезда".

НАЧАЛЬНИК УЗ. УПРАВЛЕНИЯ
ГВФ МАИОР

М. Калинин /КАЛИНИН/

Достоин награждения орденом "Красная звезда".

Начальник ГУИВФ
Генерал-полковник авиации-

/Астахов/

20 июля 1944г.

Астахов